

# Apakah Habaq? Hangs?

BULETIN USR 2023 | ISU 2



UNIVERSITI  
TEKNOLOGI  
MARA

Bahagian Penyelidikan, Jaringan Industri, Masyarakat & Alumni  
UiTM Cawangan Pulau Pinang  
13500 Permatang Pauh  
Pulau Pinang



Hak Cipta @ 2024 Bahagian PJIM&A UiTM Cawangan Pulau Pinang

Hak cipta terpelihara. Buku ini atau mana-mana bahagian daripadanya tidak boleh diterbitkan semula atau digunakan dalam apa cara sekalipun tanpa kebenaran bertulis nyata daripada penerbit kecuali untuk penggunaan petikan ringkas dalam ulasan buku.

eISSN : 3009-1616

Konsep Reka Bentuk & Idea : Pn. Siti Rahimah Rosseli

Dicetak oleh Pusat Percetakan UiTM  
Cetakan Kedua September 2024

Diterbitkan oleh:

Bahagian Penyelidikan, Jaringan Industri, Masyarakat dan Alumni  
UiTM Cawangan Pulau Pinang  
13500 Permatang Pauh, Pulau Pinang, MALAYSIA

E-mel : [pjimapenang@uitm.edu.my](mailto:pjimapenang@uitm.edu.my)

No. telefon : +604-3822840

APA HABAQ HANGPA?

Buletin USR 2023 diterbitkan secara tahunan

# PROGRAM JALINAN KASIH BERSAMA PERSATUAN SAHABAT KANAK-KANAK KANSER WILAYAH UTARA (FOCCAN) 2023

**Siti Asmah Mohamed, Wan Anisha Wan Mohammad,  
Nur Azimah Idris, Norshuhada Samsudin, Farah Hayati Mustafa**

**Jabatan Sains Komputer dan Matematik, Universiti Teknologi MARA Cawangan Pulau Pinang**

Sebuah program khidmat Masyarakat yang bertemakan jalinan kasih di bawah anjuran Jabatan Sains Komputer dan Matematik (JSKM) telah diadakan julung-julung kalinya pada 9 Jun 2023 yang lalu bertempat di Perpustakaan Tun Abdul Razak (PTAR), UiTM Cawangan Pulau Pinang (UiTM CPP). Program jalinan kasih ini merupakan program khas yang digerakkan bersama Persatuan Sahabat Kanak-kanak Kanser Wilayah Utara (FOCCAN). FOCCAN ialah sebuah persatuan sahabat kanak-kanak kanser Wilayah Utara yang ditubuhkan khas bagi memberi sokongan kepada ahli keluarga serta kanak-kanak penghidap kanser.

Seramai 20 orang kanak-kanak penghidap kanser dalam lingkungan 3 hingga 15 tahun bersama penjaga mereka turut serta menyertai program ini. Mereka yang terlibat dipilih sendiri oleh pengerusi persatuan FOCCAN iaitu Puan Maznah Tayib dan diiringi oleh beberapa ahli jawatankuasa persatuan FOCCAN yang lain. Program ini turut dimeriahkan dengan kehadiran badut dan maskot Mickey dan Minnie Mouse sebagai memenuhi gimik perasmian, aktiviti-aktiviti serta sesi bergambar.





Perasmian Program Jalinan Kasih ini telah disempurnakan oleh Yang Berbahagia Professor Ir. Dr. Hj. Ahmad Rashidy Razali, Rektor UiTM Cawangan Pulau Pinang serta dihadiri oleh Yang Berusaha Professor Madya Ts. Dr. Kay Dora Abd Ghani, Timbalan Rektor Penyelidikan, Jaringan Industri, Masyarakat dan Alumni dan Yang Berusaha Ts. Dr. Rozita Kadar, Koordinator Jabatan Sains Komputer dan Matematik. Program bermula seawal 8 pagi dan tamat pada pukul 12 tengah hari. Beberapa acara menarik diadakan sepanjang berlangsungnya program jalinan kasih seperti permainan secara berkumpulan bersama badut, persembahan magik dan aktiviti mengubah belon pelbagai bentuk. Selain itu, permainan interaktif komputer turut disediakan oleh ahli jawatankuasa penganjur untuk mempelbagaikan lagi aktiviti di samping menarik minat kanak-kanak dalam bidang teknologi komputer.



Program jalinan kasih ini bertujuan meraikan dan menyantuni kanak-kanak pesakit kanser FOCCAN yang sedang diuji dengan penyakit masing-masing. Pelbagai aktiviti yang menyeronokkan dilakukan bersama-sama kanak-kanak penghidap kanser dengan harapan dapat menyenangkan hati mereka disamping menyuntik semangat kanak-kanak ini dan para penjaga ke arah menjalani kehidupan yang lebih sihat dan bermakna.

Program ini antara lain merupakan salah satu usaha dan tanggungjawab sosial korporat (CSR) Jabatan Sains Komputer dan Matematik (JSKM) untuk mendekati masyarakat yang kurang bernasib baik seperti pesakit kanser dan menjadi salah satu KPI (Key Performance Indicator) jabatan bagi memenuhi perancangan strategik JSKM 2023. Secara umumnya, program khidmat masyarakat yang berkonsepkan

“fun day” ini memberi fokus kepada usaha menceriaikan, mengembirakan serta berkongsi rezeki bersama kanak-kanak FOCCAN.

Setiap aktiviti yang dijalankan mendapat sambutan yang positif dan luar biasa daripada setiap kanak-kanak FOCCAN yang terlibat. Mereka kelihatan gembira dan bersemangat tinggi ketika melakukan aktiviti-aktiviti menarik sepanjang program ini berlangsung. Ramai di antara mereka yang petah berbicara, bergerak dengan aktif, ceria bergurau dengan keluarga dan rakan sebaya serta mesra bergaul dengan jawatan kuasa penganjur program.

Kanak-kanak juga menunjukkan rasa senang hati apabila diberi peluang menikmati suasana di dalam perpustakaan di universiti. Mereka malah menjadi lebih teruja apabila menerima pelbagai hadiah, disajikan dengan aneka makanan seperti



ais krim, bertih jagung, Mc'D Happy Meal serta dihiburkan oleh maskot dan badut yang dibawa khas bagi mencerikan program ini. Program ini juga turut melibatkan acara pemberian sumbangan bernilai Tujuh Ribu Ringgit hasil kutipan daripada warga UiTM dan telah disalurkan khas kepada persatuan FOCCAN. Pemberian sumbangan tersebut bertujuan mengurangkan kos tanggungan penjaga seperti pembelian barangan keperluan asas seperti susu, lampin pakai buang dan keperluan-keperluan lain khusus untuk kanak-kanak pesakit kanser.

Selain itu, program ini secara tidak langsung telah memupuk jalinan hubungan silaturahim yang mesra antara warga JSKM

khasnya dengan penjaga kanak-kanak kanser serta sesama ahli jawatankuasa persatuan FOCCAN. Program jalinan kasih ini merupakan antara usaha terbaik warga JSKM dalam menyantuni dan berkhidmat untuk masyarakat yang memerlukan di samping membina ukhuwah dengan pihak-pihak berkaitan. Dapat disimpulkan bahawa, program jalinan kasih yang dilaksanakan di UiTM Cawangan Pulau Pinang telah memenuhi keseluruhan objektif program dan memberi impak yang memberangsangkan terhadap semua peserta khususnya kanak-kanak penghidap kanser, para penjaga, ahli persatuan FOCCAN, termasuk warga UiTM sendiri.

Penganjuran program jalinan kasih dan kutipan sumbangan wang daripada warga UiTM adalah suatu tanda prihatin dan kasih terhadap kanak-kanak penghidap kanser. Semoga budaya peduli dan prihatin dalam kalangan warga UiTM ini tetap terpelihara dan memberi teladan yang indah kepada setiap warganya. Kesimpulannya, program ini telah memberikan pengalaman dan pengetahuan baharu serta kesedaran mengenai penyakit kanser khususnya dalam kalangan kanak-kanak kepada pihak JSKM. Semoga segala usaha, perkongsian dan tenaga yang dicurahkan di dalam program ini memberi manfaat kepada semua yang terlibat dan diberkati Allah S.W.T.





**Bahagian Penyelidikan, Jaringan Industri, Masyarakat & Alumni  
UiTM Cawangan Pulau Pinang  
13500 Permatang Pauh, Pulau Pinang, MALAYSIA**